



Sofibats by
Hadrat Shaykh Muhammad Mehmet Adil al-Hakkani

THE PERSON WHO DOES EVIL IS MINDLESS
ORANG YANG BUAT KEJAHATAN TANPA FIKIRAN YANG WARAS

*Assalamu Alaykum wa Rahmatullah wa Barakatuh,
Anzu Billahi Minashaytanir Rajeem. Bismillahir Rahmanir Rabeem,
Wassalatu Wassalamu ala Rasulina Muhammadin Sayyidul Anwalin wal Akhirin,
Madad Ya Rasulallah, Madad Ya As'habi RasuLillah, Madad Ya Mashayikhina,
Sheykh Abdullah Daghestani, Sheykh Nazim al-Haqqani. Dastur.
Tariqatunas sobba, wal khayru fil jamiyya.*

Rasulullah ﷺ bersabda dengan maksud nya: Bila Allah ﷻ kehendaki sesuatu buruk dari seorang dia akan memesongkan fikiran dia. Lantas Allah kembalikan fikiran waras nya seraya dia berkata “Subhanallah! Apa yang saya lakukan?! Kenapa saya berlaku demikian. Allah tidak akan memesong fikiran jika Allah kehendaki sesuatu yang baik untuk di lakukan.

Sesungguhnya seorang yang melaku kejahatan pasti tidak mempunyai fikiran yang waras. Dia membuat suatu perkara luar dari batasan kebijaksanaan. Membuat suatu kesilapan suatu kesalahan. Kesalahan yang di laku tanpa fikiran yang waras, fikiran yang tanpa kebijaksanaan. Perkara yang baik bukan lah kesalahan. Perkara yang silap membawa kepada kesalahan, dan tidak baik. Maka kita harus berfikir sebelum kita bertindak,, letak lah kepercayaan kepada Allah dan mohonlah kepada Allah. Kita harus berlindung dengan Allah seraya berkata “Saya membuat perkara ini tetapi jika saya salah moga Allah tukar perbuatan ini.” Jika ada yang lebih arif dari nya hendak lah dia berunding dan baru mulakan kerja.

Anda harus letak kepercayaan kepada Allah ﷻ . Berpandu dengan fikiran yang waras dan amalkan perundingan. Dalam sebuah hadith Rasulullah ﷺ yang di tuju kepada seorang bedouin:

إِعْقَلْ وَتَوَكَّلْ

“T'qal wa tawakkal.” Sahabat itu berfikir “Tawakkal kepada Allah” dan tidak berusaha mengikat tali leher unta itu. “T'qal” makna nya ikat dengan guna fikiran yang waras lantas bertawakkal kepada Allah ﷻ . Maka anda harus menganalisa asbab perkara nya dan baru lah mengambil tindakan yang waras.

Kebanyakan orang menyesal atas tindakannya. “Kenapa saya laku demikian?”
Membuat suatu kesilapan. Moga Allah ﷻ lindungi kita dari melaku kesalahan. Inshallah.

Sofibats by

Hadrat Shaykh Muhammad Mehmet Adil al-Hakkani

Kesilapan kecap berlaku di dunia ini. Ada orang mengambil kesempatan untuk menipu orang. Justru itu anda harus menyelidik, berfikiran panjang dan dalam dan ambil tindakan yang bersesuaian dengan kebijaksanaan. Jika tidak anda tergesa gesa terjun botol kerana anda keinginan melaksanakan nya. Anda boleh kehilangan semua nya dan anda akan menyesal.

Moga Allah ﷻ lindungi kita dari membuat kesilapan dan moga kita sentiasa berfikiran waras, Inshallah. Tindakan yang salah untuk perkara duniawi adalah tidak baik, tetapi kesilapan untuk perkara akhirat lebih padah akibat nya. Jika anda buat kesilapan kepada Allah ﷻ. anda boleh di ampuni jika anda bertaubat. Tetapi jika anda menzalimi orang anda dalam kesusahan. Jangan mencerobohihak orang lain.! Berwaspadalah. Kita harus sentiasa memberi nasehat tentang hak orang lain. Berilah perhatian Masalah ini.

Wa Minallah at-Tawfeeq. Al-Fatiha.

Hazrat Shaykh Muhammad Mehmet Adil
18. January 2017/20 Rabiul Akhir 1438
Sabah Namaz, Akbaba Dargah